
V Harrachově 5. dubna 2023


Zimní sezona 2022/23 přinesla v Harrachově rekordní počet upravených běžeckých tratí a zároveň 
největší počet dní, kdy kvůli počasí jezdila lanovka na Čertovu horu pouze pro pěší. Podařilo se uspořádat 
tradiční závody v Severské kombinaci. Historicky poprvé zavítal do Harrachova největší běžecký seriál v 
ČR Skitour. Ukončení sezony ve skiareálu je v plánu na Velikonoční pondělí. 


Do Harrachova se po zimách ovlivněných koronavirem začali vracet návštěvníci z Německa. Naopak ubylo 
návštěvníků z Polska. Většinu turistů v Harrachově tvoří Češi.


Z pohledu ubytovatelů jsou jistotou v Harrachově Vánoční svátky a Silvestr. Ty jsou obsazené téměř na 
100%. Útlum nastal v první polovině ledna, kdy pršelo a nebyl sníh. Plné byly hotely a penziony i v období 
jarních prázdnin a lyžařských výcviků.  

“Výrazně se zkracuje doba pobytů, ty nejběžnější jsou teď čtyřdenní. Lidé čekají s rezervací až na poslední 
chvíli, kdy se rozhodují podle počasí,”potvrzuje trend posledních let ubytovatelka Renata Konvalinková. 


V SA Harrachov se lyžovalo 114 dní, což spadá do průměru, kdy se sezony pohybují v rozmezí 110-130 dní. 


“Největší problém byl letos  s počasím. Zasněžit všechy sjezdovky a pustit obě lanovky se podařilo až 
posledního ledna...a dva týdny v lednu se nelyžovao vůbec. S běžným lyžováním je to neporovnatelné,” říká 
Vlastislav Fejkl ze SA Harrachov. 


Harrachov měl v letošní zimní sezoně novou moderní rolbu pro úpravu běžeckých tratí. “


Špatné počasí nezabránilo organizaci tradičních mezinárodních závodů v severské kombinaci Youth Cup a 
Alpen Cup. Harrachov si pro závěr sezony vybrali organizátoři největšího běžeckého seriálu v České 
republice Skitour.


“Nesmírně nás těší, že nás oslovují organizátoři takto významných závodů. Počítáme se spoluprací i v 
příštích letech,” dodává starosta Tomáš Vašíček. 


Městská policie šetřila za zimní sezonu 595 událostí, což je o 107 méně než v loňském roce. 


“Určitě se nedá říci, že by drobná kriminalita a přestupkové jednání v Harrachově klesalo. Daná čísla jsou 
ovlivněná zejména zavedením tzv “botiček” na auta a intenzivně prováděnou preventivní činností,”říká 
místostarosta Tomáš Ploc.  Většina přestupků se týkala silničního provozu. Dohromady strážníci uložili 
pokuty za 110 tis Kč, nasadili vozidlům 230 botiček a 258 vyrozumění o podezření ze spáchání přestupku.


Skiareál Harrachov plánuje ukončit sezonu na Velikonoční pondělí.  

Běžecké tratě v Harrachově budou upravovány dle sněhových podmínek. Jistotou jsou Velikonoce. 



